
لزوم توقف کشتار غیرنظامیان
مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا اعلام کرد که 
هــدف قــرار دادن غیرنظامیــان و آوارگان در غــزه باید 
متوقف شود. »جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در جریان دیــدار با بدر عبدالعاطی، وزیر 
خارجه مصر در قاهره اظهار داشت: ما از تلاش ها برای 
برقراری آتش بس در غزه حمایت می کنیم و خواســتار 
بهبود اوضاع انســانی هستیم. براساس گزارش شبکه 
خبــری الجزیره، بورل در ادامه افــزود: اتحادیه اروپا به 
دنبال همکاری برای خاتمه بخشــیدن به جنگ است 
و باید برای بهبود اوضاع انســانی در نــوار غزه تلاش و 
همکاری کرد. وی همچنین تاکید کرد: ما باید مسیری 
یکپارچه را جهت دستیابی به راه حلی برای وضعیت نوار 
غزه آغاز کنیم. هدف قــرار دادن غیرنظامیان و آوارگان 
در غزه باید متوقف شــود. بــورل در ادامه گفت: ادامه 
وخامت اوضاع در منطقه منجر به تراژدی های انسانی 
بیشتری می شــود. وی گفت: بحران های منطقه برای 

مصر و اتحادیه اروپا خطرآفرین است.

ائتلاف با کشورهای »میانه رو« عربی 
رهبــر حــزب »اردوگاه دولت« رژیم صهیونیســتی 
خواهان تشکیل ائتلافی با کشــورهای »میانه رو« 
عربی علیه حماس شــد. »بنی گانتــز« رهبر حزب 
»اردوگاه دولــت« رژیم صهیونیســتی که به آمریکا 
ســفر کرده است، دوشــنبه گفت: امروز ]دیروز[ با 
آنتونــی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا در واشــنگتن 
دیــدار و از پایبنــدی دولــت آمریکا بــه حمایت از 
معامله تبادل اُســرا در غزه قدردانــی کردم. من به 
بلینکن گفتم آمریکا باید همراه با کشورهای میانه رو 
عربی برای تشکیل ائتلاف منطقه ای علیه حماس 
تلاش کند. طبق گزارش رأی الیوم، گانتز گفت: به 
بلینکن گفتم معامله تبادل اُسرا از حمایت گسترده 
کنست)پارلمان( و مردم اسرائیل برخوردار است. با 
این حال بعد از چند ماه از مخالفت حماس از جهان 
انتظــار دارم از تلاش های اســرائیل بــرای افزایش 
فشــارهای نظامــی و غیرنظامی در غــزه حمایت 
کند. رسانه های عبری پیشتر اعلام کردند خواسته 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
ابقای ارتش در محور فیلادلفیا در مرزها بین غزه و 

مصر مانع توافق با حماس می شود.

بدون کارگران 
سخت کوش از خارج، 

آلمان هرگز به چنین 
رفاهی نمی رسید. این 
در گذشته صادق بود 

و در آینده نیز حتی 
بیشتر صادق خواهد 
بود. ما به مهاجرت 
نیاز داریم، به همین 

دلیل ما به عنوان 
دولت، شرایط لازم 
را با قانون تابعیت و 

قانون مهاجرت جدید 
ایجاد کرده ایم. آنچه 

که نمی توانیم بپذیریم، 
مهاجرت غیرقانونی 

افرادی است که حق 
پناهندگی ندارند. ما 

حق داریم انتخاب 
کنیم که چه کسانی 
می توانند به کشور ما 

بیایند و چه کسانی 
نمی توانند

خبری از مذاکره نیست
دبیر شــورای امنیت روســیه تاکید کرد کــه مذاکره با 
اوکراین تا زمانی که نیروهای مســلح آن از خاک روسیه 
پاکســازی نشده باشــند، غیرممکن اســت. »سرگئی 
شویگو« دبیر شورای امنیت روسیه در گفت وگو با شبکه 
تلویزیونی »روسیا-۲۴« تاکید کرد: »تا زمانی که آنها را از 
قلمرو خود بیرون نکنیم، در مورد مذاکره با آنها صحبت 
نخواهیم کرد.« اشــاره شــویگو به عملیات اوکراینی ها 
علیه کورسک واقع در خاک فدراسیون روسیه است که 
با هدف برهم زدن تمرکز روســیه از دونباس آغاز شد اما 
با وجود این تحریکات، پیشروی نظامیان روس در شرق 
اوکراین ادامه دارد. کی یف به رغم آنکه از ابتدای جنگ، 
منابع مالی و تســلیحاتی هنگفتــی از غربی ها به ویژه 
ایالات متحده دریافت کرده، نتوانســته است در عمل 
مقابل نظامیان روسیه بایستد. سرگئی شویگو همچنین 
گفت: »هر روز اوکراین به طور متوسط   ۲۸ کیلومتر مربع 
از دســت می دهد. اما مهمترین چیز کیلومتر نیست، 
مهمتــر از همه این اســت که روزانه تا ۲۰۰۰ کشــته و 
زخمی دارد. در مجموع، اگر در مورد ۸ روز ســپتامبر و 
ماه اوت صحبت کنیم، تقریباً هــزار کیلومتر مربع آزاد 

شده است و سرعت آن در حال افزایش است.«
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همان جا مدارک اخراج خود را دریافت کنند.
Ó  شــما دیگــر شــهردار هامبورگ نیســتید؛ شــما 

صدراعظم آلمان هستید.
به عنــوان صدراعظــم، هرجا که نمونه هــای خوبی وجود 
داشــته باشــد، به آنها اشــاره می کنم تا در سراسر کشور 

به کار گرفته شوند.
Ó  درخواســت بایــد  ســولینگن  در  مظنــون   فــرد 

پناهندگــی اش در بلغارســتان، جایی کــه اولین بار 
درخواست پناهندگی کرده بود، بررسی می شد. این 
همان چیزی است که »قانون دوبلین«، یعنی قانون 
موجود، پیش بینی کرده اســت. امــا هیچ کس به آن 

پایبند نیست.
سیســتم مبتنی بر قانون دوبلین مدتی اســت که کارایی 
ندارد، مــا نمی توانیم ایــن واقعیت را نادیــده بگیریم. به 
همین دلیل، ما مکانیسم جدیدی به نام سیستم مشترک 
پناهندگــی اروپــا )CEAS( ایجــاد کرده ایــم. در آینده، 
بســیاری از تصمیمات پناهندگی ســریع تر و در مرزهای 
اتحادیه اروپا اتخاذ خواهد شــد. با این حال، ما همچنان 
در مذاکرات ســختی با همســایگان خود درگیر هســتیم 
چراکه برخی از آن ها، به ســادگی پناهجویان را به سمت 
ما می فرســتند و برخی ویژگی هــا و قوانین محدودکننده 
هــم وجــود دارد. به عنوان مثال، به طور کلــی ما مجاز به 
بازگردانــدن زن ها و مردانی که قبــلًا در یونان پناهندگی 
دریافت کرده اند نیستیم، زیرا پس از تأیید درخواست های 
پناهندگی شان حمایت کافی دریافت نمی کنند. این یک 
حکم واقعی از دادگاه های آلمان است. آیا از این موضوع 

اطلاع داشتید؟
Ó  ســال گذشــته مقام های آلمانی بیــش از ۱۵ هزار 

درخواســت بــرای مســترد کــردن پناهجویانــی که 
درخواســت پناهندگــی آن هــا از ایتالیا ثبت شــده 
بــود، مطرح کردند. در نهایــت فقط ۱۱ نفر به ایتالیا 

بازگردانده شدند.
مــا در خصوص این موضوع با ایتالیا با شــدت و صراحت 

در حال مذاکره هستیم. البته در 
قوانین ما هــم راهکارهایی 

مســئله  ایــن  بــرای 
یکــی  دارد.  وجــود 

از راهکارهــا این اســت کــه پناهجویانی که درخواســت 
پناهندگــی آن ها در یک کشــور دیگر عضــو اتحادیه اروپا 
در حال بررســی اســت تا زمان تعیین نتایج این بررســی 

نمی توانند از مزایای پناهندگی بهره مند شوند.
Ó  می خواهیم دوباره به ســراغ یک نقل قول از شــما 

در ماه اکتبر برویم. شما گفتید »بسیاری از تلاش ها 
برای بازگرداندن پناهجویان به کشورهایشان به دلیل 
عدم همکاری آن کشــورها و همچنان کشورهایی که 
در مسیر دیپورت قرار دارند، شکست خورده است. 

ما در حال تغییر این شرایط هستیم.«
بله و این دقیقاً کاری است که ما در حال انجام آن هستیم.

Ó  مردم آلمان دقیقاً چه زمانی متوجه تغییر خواهند 
شد؟

متوجه نمی شــوم. یعنی طرح پیشــنهادی شما این است 
کــه ما هیــچ چیزی را تغییــر ندهیم چــون در مدت زمان 
کوتاه بخش کمی از این تغییرات قابل لمس خواهد بود؟ 
صادقانه بگویم، اگر ما این طور رفتار کنیم، خیلی از کارها 
پیش نخواهد رفت. ما به کار در این زمینه ادامه می دهیم 
و تلاش داریم تا شــرایط را بهتر کنیم. در این زمینه برخی 
توافق ها حاصل شده و برخی نیز در آستانه حصول است.

Ó  در ایــن اواخر، هــرگاه در آلمــان موضوع مهاجرت 
و پناهندگی مطرح می شــود به طور خــاص تمرکزها 
روی سرســختی  و اخراج اســت؛ همانطور که در این 
مصاحبه نیز چنین بود. آیا ما فلسفه اصلی پناهندگی 
را که حفظ امنیت مردمی اســت کــه واقعاً به آن نیاز 

دارند، فراموش کرده ایم؟
این یک خطر است. ما نمی توانیم اجازه دهیم که این اتفاق 
بیفتد. کســانی که حق دریافت حمایت در اینجا را دارند، 
آن را خواهند گرفت. این موضوع توسط قانون اساسی ما 
تضمین شده و ما از رژیم ناسیونال سوسیالیستی خشنی 
که در این کشور بر سر کار بود درس گرفته ایم و می دانیم 
چه اتفاقاتی نباید بیفتد. حمله تروریســتی در سولینگن 
حمله ای به جامعه باز ما بود، به همزیســتی مسالمت آمیز 
مســیحیان، یهودیان، مســلمانان و بی خدایــان؛ به همه 
ما. ما نمی توانیم این را بپذیریم. در تمام ســخنرانی هایم 
به این نکته اشــاره می کنم که آلمان کشوری مهاجرپذیر 
اســت. حداقل یک پنجــم از جمعیت مــا دارای تاریخچه 

مهاجرتی است.
Ó این به چه معناست؟ 

بدون کارگران سخت کوش از خارج، آلمان هرگز به چنین 
رفاهی نمی رسید. این در گذشته صادق بود و در آینده نیز 
حتی بیشتر صادق خواهد بود. ما به مهاجرت نیاز داریم، 
به همین دلیل ما به عنوان دولت، شــرایط لازم را با قانون 
تابعیــت و قانون مهاجرت جدید ایجــاد کرده ایم. آنچه که 
نمی توانیم بپذیریــم، مهاجرت غیرقانونی افرادی اســت 
که حــق پناهندگی ندارنــد. ما حق داریــم انتخاب کنیم 
که چه کسانی می توانند به کشــور ما بیایند و چه کسانی 

نمی توانند.
Ó  آیا هر کسی در آلمان باید حق داشته باشد که چاقو 

همراه داشته باشد؟
من موافقم که امکان حمل چاقو باید محدود شود. دولت 
فــدرال قوانین مربوط به ســلاح را اصلاح خواهد کرد و به 
مراجع مربوطه آزادی عمل بیشــتری بــرای اقدام خواهد 

داد.
Ó  شما به کسانی که اکنون می ترسند به فستیوال ها 

بروند چه می گویید؟
این ترس ها قابل درک اســت و دقیقاً همین چیزی اســت 
که تروریست ها می خواهند؛ یعنی سخت تر کردن زندگی 
ما. وظیفه دولت است که امنیت را برقرار کند تا ما بتوانیم 
بدون نگرانی به جشــنواره ها برویم. مــا در حال حاضر در 
حال بررســی این موضوع هســتیم که چه قوانینی ممکن 
اســت برای رســیدن به این هــدف نیاز به اصلاح داشــته 

باشند.
Ó می توانید جزئیات بیشتری ارائه دهید؟ 

در مبارزه با اســلام گرایی خشــونت آمیز، ما برخی قوانین 
را از جمله شناســایی چهره برای جســت وجوی مظنونان 
آسان تر کرده ایم. به مقامات اختیارات بیشتری برای مقابله 
با تأمین مالی تروریســم داده شده است. برای پیشگیری 
از خشــونت گرایی، یک گروه ویژه شــامل دانشــمندان و 
مقامات دولتی تشکیل داده ایم تا نتیجه گیری های عملی 
از تحقیقــات علمی به دســت آوریــم. ما فهرســت جرایم 
کیفــری که باعــث رد درخواســت پناهندگی می شــود را 
گســترش می دهیم. همچنین قوانین ســلاح را سخت تر 
کرده و روشــن خواهیــم کرد که چه زمانــی یک فرد دیگر 
نمی تواند سلاح داشته باشد. اختیارات پلیس برای انجام 

بازرسی ها نیز گسترش خواهد یافت.
Ó  وقتــی صحبــت از امنیــت داخلــی و نظــارت بــر 

ارتباطــات دیجیتــال یا تلفنــی مظنونان می شــود، 
همکاری با محافظه کاران برای شما راحت تر از شرکای 
کنونی ائتلافی تان، یعنی دموکرات های آزاد و سبزها 
خواهد بود. آیــا ائتلاف با حزب دموکرات مســیحی 
)CDU( و اتحادیــه سوسیال مســیحی )CSU( بهتر 

نیست؟
ائتلاف ها همیشه طیف گســترده ای از مسائل سیاسی را 
شامل می شوند و نمی توان آن ها را به پرسش های سیاسی 
خاص محدود کرد. دولت من برای حل مشــکلات موجود 
انتخاب شده است و ما دقیقاً همین کار را انجام می دهیم.

Ó  آیا شــما می خواهید همان ائتلاف را دوباره رهبری 
کنید؟ لطفاً صادقانه پاسخ دهید.

فکــر کردن بــه اینکه یــک ترکیب متفــاوت از احــزاب به 
بحث های کمتر منجر شود، ساده لوحانه است. شما، من، 
خوانندگان شــما، ما همه در حال یادگیری این هســتیم 
کــه ائتلاف های حکومتی احتمالًا در آینده چگونه به نظر 
خواهند رســید. به دلیل تغییرات در جامعه و چشــم انداز 
سیاســی ما، احزابی که شــاید هرگز تصــور نمی کردند با 
هم حکومت کنند، مجبور خواهند شــد با یکدیگر ائتلاف 

بسازند. ما هم استثنا نیستیم.
Ó  شما موافقید که می توانست کارها بسیار بهتر پیش 

برود اگر ائتلاف ترکیب دیگری داشت؟
من نمی خواهم اغــراق کنم چراکه واقعــاً همه چیز عالی 
نبوده اســت. اما این ترکیب توانست ائتلاف تشکیل دهد 
و دیگران نتوانستند. این کار دشوار بود و همچنان دشوار 
باقی مانده اســت. شــاید این یک واقعیت جدید باشد که 
مــن هم هنوز کاملًا به آن عادت نکرده ام. اما با وجود تمام 
بحث های شدید، مردم گاهی ممکن است فراموش کنند 
که دولت چقدر کار کرده اســت. اگر کسی در سال ۲۰۲۱ 
به یک ســفر طولانی به دور دنیا رفته بود، بدون دسترسی 
به تلفن همراه یا رســانه ها، و تازه به آلمان بازگشته باشد، 

احتمالًا تحت تأثیر دستاوردهای دولت ما قرار می گرفت.
Ó  در ابتدای تشــکیل ائتلاف، هــدف خود را پیروزی 

دوباره در انتخابات اعلام کردید. آیا هنوز به این هدف 
امیدوارید؟

من از بودن در مقام صدراعظم لذت می برم. هدف من این 
است که حزب سوسیال دموکرات تا حد ممکن قوی باشد 

و بتواند دولت بعدی را نیز رهبری کند.
Ó  با توجه به نظرسنجی های کنونی، این به نظر کمی 

دور از دسترس می رسد، اگر بخواهیم با لحنی ملایم 
واقعیت را بگوییم.

قبل از انتخابات فدرال قبلــی، وضعیت بهتر از این نبود. 
شــما نتیجه را می دانیــد. صحنه سیاســی در حال تغییر 

است و من اطمینان دارم که بار دیگر موفق خواهیم شد.
Ó  مصاحبــه ایــن  بابــت  شــما  از  شــولتز،   آقــای 

سپاسگزاریم.


